
 

      
Skolebestyrelsesmøde onsdag d. 02-03-2022 kl. 17.00 – 19.30 

 
 

Rækkefølge for dirigent: Pia Fårbæk Jokumsen, Jane Ellegaard Holm, Elisabeth Vingborg, Tanja Skovbølling, 
Louise Juhl Rytter, Steffen Andersen, Kim Laustsen, Pernille Stadsholt, Shazia Borup, Kim Raahede Lindblad, 
Jesper Rosenvold Jakobsen, Tina Vallentin og Ralf Andersen 
Elevrødder: Manilla og Annika 
 
Referent: Jacob Ingemann Kristensen 
Afbud:  Elisabeth, Annika 

 

 
Dagsorden: Forklaring til punktet 

1. Velkomst v/Formanden 
Dagens dirigent (Kim) 
Mødeleder (Pernille) 
Fraværende 
Underskrivelse af referat 

 
5 min 

 

2. Skolebestyrelsesvalg 2022 

Beslutning omkring proces og 
udarbejdelse af materialer 
 

30 min 

Der er medsendt 2 dokumenter til gennemlæsning. 
Det ene er forvaltningens materiale til skolebestyrelsesvalget – her 
finder vi svar på alt der er værd at vide om valget. 
Det andet er det brev vi formulerede i 2020, og sendte ud til 
forældrekredsen inden valget. 
 
På mødet skal vi tage stilling til informationer til forældrekredsen, 
møder. Der er 5 på valg i år. 
 
Det besluttes at lægge vælgermøde mellem 16-17, så børnene kan 
blive passet mens der er vælgermøde. Vælgermødet er mandag den 
25/4. Invitationen sendes ud på Aula, en kort info og en vedhæftet 
forklaring. 
Der laves en flyvers, der reklamerer for vælgermøde. De deles ud til 
forældre, der kommer og henter børn i ugen før og efter 
påskeferien. Tanja, Louise og Pernille koordinerer denne indsats.  
 
Bestyrelsen indstiller til, at valgperioden for alle 
bestyrelsesmedlemmer ændres fra 4 til 2 år. Forretningsordenen 
ændres på det kommende bestyrelsesmøde.  
 
 
 

3. Sponsorater/reklamer 
Drøftelse og mulig beslutning 

 
 
 

30 min 

På det seneste møde drøftede vi et specifikt sponsorat i form at 
materialer til skolestart sponseret af Dansk Skolemælk. Vi aftalte, at 
der bør være en mere principiel drøftelse om, hvad vi som skole 
tillader af sponsorater og reklamer. 
 
Skolens holdning til sponsorater/reklamer er, at når det har et 
læringsperspektiv som kan  gøre en forskel, som vi ikke ville have i 
forvejen, siger vi ja tak til det. 



 

 
 
Der skal udarbejdes et princip for sponsorater/reklamer på Tørring 
skole. 
Generelt har bestyrelsen stor tillid til ledelsens dømmekraft, og 
fremadrettet vil sponsorater/reklamer anskue på følgende niveauer: 

- Sponsorater/reklamer med et tydeligt undervisnings, 
trivsels eller læringsperspektiv. Ledelsen afgør og vurderer. 

- Åben skolen, når virksomheder, organisationer og 
foreninger åbner deres døre for os, er en naturlig del af 
besøget reklame i mindre omfang, eks. en flyer eller en 
nøglering til alle børn. Det er helt i orden. 

- Fondssøgning med det formål at etablere nyt på skolen, her 
rådfører ledelsen sig med kommunens ekspert indenfor 
området.  

- Henvendelse om større sponsorater/reklamer sendes altid i 
skolebestyrelsen  
 

Afslutningsvis drøftede bestyrelsen opmærksomheden omkring, at 
der for både skole og forældre er en opgave i at lære børnene at 
forholde sig kritisk til reklamer.  
 
 

Pause - spisning 

 

4. Økonomi 
Afslutningen af økonomi-år 2021 
Forventninger til skoleåret 22/23 

 
 
 

 
15 min 

Pia fremlægger afslutningen af 2021 og hvilke perspektiver, der er på 
det kommende skoleår.  
 
Skolen afslutter sidste regnskabsår med et lille overskud. Få 
ændringer sidst på året har vendt det forventede underskud til et 
lille overskud. 
 
På nuværende tidspunkt forventes ingen større ændringer til 
kommen de år. 
  

5. Tilsyn i pauserne 
Skolen orienterer 
Mulighed for opklarende spørgsmål 

 
 

15 min 

Ralf fremlægger skolens organisering og rammesætning af tilsyn 
med eleverne i pauserne. 
 
I hver afdeling er der 2/3 lærere/pædagoger til tilsyn. Tilsyn bærer 
veste, så de er synlige for børnene, hvis der er behov for hjælp. 
Opgaven som tilsyn er at være tilgængelig for børnene, hvis der er 
brug for hjælp. Pauserne er også et læringsrum, hvor eleverne 
træner at vi i social relationer, aflæse hinanden og løse de 
eventuelle mindre konflikter der opstår. 
 
Hvis forældrene vurderer, efter at have talt med deres barn, at der 
er brug for at skabe forståelse af en situation, eller støtte og 
guidning til elever i læringsrummet, så kan de altid rette 
henvendelse til teamet. 
 
  



 

 

6. BYOD 
Drøftelse og beslutning 
 
 

10 min 

Skolen har af didaktiske grunde et ønske om, at eleverne allerede fra 
3. klasser begynder at benytte computeren som et aktivt 
læringsredskab. Tanken er, at det allerede skal starte hos kommende 
3. årgang. 
 
Skolebestyrelsen beslutter at efter sommerferien skal komme 3. 
årgang også være en del af BYOD. Når forældrene orienteres om 
beslutningen bliver de rådgivet af skolen om, hvilket udstyr der vil 
være dækkende.  
 

7. Rengøring 
Orientering om rengøringssituationen 
 
 
 

10 min 

Pia orienterer om skolens oplevelser af rengøringsstandarden og 
samarbejdet med Forenede rengøring. 
 
Skolen oplever jævnlig en mangelfuld rengøringsstandardart. De 
indberetter jævnligt fejl og mangler til Forenede rengøring, og er 
dermed i dialog med dem. 
Skolebestyrelsen vil kigge på trivselsmålingen i foråret og se hvordan 
eleverne vurderer rengøringen, og udfra dette vurdere om der er 
behov for yderlige tiltag.  
 

8. Orientering: 
Formanden 
Ledelsen 
- Sikker trafik 
- Brobygning 
- Byggeri x 2 
Elevrepræsentanter 
Medarbejderrepræsentanter 
Skolebest. Medlemmer 
 
 

10 min 

Ledelsen 
Sikker trafik: Skolebestyrelsen skal i foråret deltage i en 
undersøgelse (spørgeskema) i henhold til, hvordan vi arbejder med 
trafikforholdene på skolen. Skolen skal også svare på det. 
 
Brobygning starter op 1.april og der starter 45 elever. På samme tid 
rykker 3.årgang på mellemtrinet og 6.årgang i udskolingen. 
 
Byggeri x2 
Ventilation på mellemtrinet bliver i øjeblikket udskiftet 
Lokaler til muskelsvindsvindseleverne er godt i gang, og der kommer 
gode grupperum her – også til mellemtrinet. 
Byggeriet påregnes at være færdig 1/5 
 
Vi forventer, at omkring sommerferien starter renovation af skolens 
flade tage. 
 
Næste år starter vi kommunalt kompetenceløft, der strækker sig 
over to år. Lærere, pædagoger og ledere deltager, det tager afsæt i 
Børne unge politikken og hedder Fra pejlemærker til praksis.  
 
Akvarium i SFOén 
Vi har brug for hjælp til at rense akvariet i SFOén af forældre, 
bedsteforældre eller store børn i udskolingen. Det handler om min. 
1-2 gange om måneden et par timer. Vi sender information ud på 
AULA og på Facebook. 
 
Skolebestyrelsesmedlemmer 
Der er brug for at styrke samarbejdet med børnehaven. Derfor tager 
skolen kontakt til dem. 
 



 

 
9. Forslag punkter til kommende 

skolebestyrelsesmøder 27/4 22  
 

 
5 min 

- Evaluering af idrætspolitikken 
- Evaluering af madtilbuddet (Egebjerg-Hansted) 
- Trivselsmålingen 
- Legepladsen 
- Princip for sponsorater og reklame. 
- Forretningsordenen – valgperioderne ændres. 

 
 
 

9 Evt 
5 min 

 

Referatet sendes ud til gennemlæsning, ændringer inden for en uge og underskrives til efterfølgende møde 
 
 
Pia Fårbæk Jokumsen / Pernille Stadsholt  


